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Vážení lionští přátelé, milé lvice milí lvové, 
 
lionský rok 2012 -2013 se dle terminologie mezinárodního prezidenta Wayna A. Maddena a jeho připodobnění 
k závodu 500 mil Indianapolis, blíží do závěrečné cílové roviny. Za necelý měsíc se sejdou delegáti obou našich republik 
v Košicích na XXI. Konventu Lions Clubs International, D122. Ještě však nejsme v cíli, a proto na hodnocení celého 
závodu je ještě čas. Sám dobře znám z praxe motocyklového závodníka, že rozhodující je pořadí v cíli. Není důležité, kdo 
v průběhu závodu byl ve vedení, nýbrž kdo a v jakém pořadí protnul cílovou pásku. 
 
Doufám, že jste si nechali na poslední, rozhodující část závodu dostatek energie, paliva a odhodlání. Konvent je 
vyvrcholením celoroční práce nás Lionů a pro mne osobně a můj závodní tým – kabinet guvernéra – to bude okamžik 
„skládání účtů“ členské základně. Byl bych moc rád, kdybychom si konvent všichni užili jako festival lionismu. Dnes 
mám pro Vás k zamyšlení v mezičase před konventem téma tradiční, nicméně nové. Jedná se o nové znění stanov D122 
a s tím související způsob platby do distriktního rozpočtu. 
 
 
 

Radim Dvořák, guvernér distriktu 2012 – 2013 
 
 
 

Úprava stanov distriktu D122 
 

Pozorně naslouchám členské základně našeho hnutí v obou republikách na různých akcích a zaznamenal jsem v průběhu svého 
funkčního období všeobecný odpor k platbě příspěvků na provoz kabinetu distriktu tak, že kluby, které mají menší počet než 20  členů, 
platí 440,- EUR ročně stejně, jako by 20 členů měly. 

Možná znáte můj názor na tuto věc a skutečnost, že nejsem velkým příznivcem kapitační platby (platby per capita, tedy na 
člena). Vždy jsem to považoval za demotivační postoj vůči klubům, které mají dlouhodobě méně než 20 členů a léta s tím nic nedělají.  

Zabýval jsem se tímto problémem v průběhu lionského roku 2012-13 dlouhodobě a do hloubky tak, že jsem zjišťoval, jak to 
mají upraveno okolní distrikty států EU a Oak Brook. Neobjevil jsem žádný distrikt v okolí, který by měl stanovenu minimální hranici 
platby na klub pro případ, že nedosahuje 20 členů. A nedá se říci, že takováto alternativa v okolních distriktech nenastala. Například 
v Maďarsku, Polsku i Rumunsku jsou kluby s dlouhodobě nižším počtem členů než 20. Na nedávné Jumeláži 2013 s bavorskými lionskými 
přáteli, konané v Rychnově nad Kněžnou jsem zjišťoval jejich platební systém, a rovněž v D111–BO a D111–BN mají kapitační způsob 
platby, i když s o něco vyšším příspěvkem (na multidistriktní kabinet a distiktní kabinet celkem přispívají ročně částkou 150,- EUR na 
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člena). Roční platba do Oak Brooku má rovněž kapitační charakter, a to pro všechny členy Lions Clubs International na celém světě, bez 
rozdílu. Z výše uvedených skutečností vyplývá, že kapitační platba je spravedlivá a navíc po ní volá naprostá většina členské základny. 
Proto jsem spolu se svým týmem v kabinetu přistoupil k dalšímu kroku, tedy k ekonomické stránce celé věci. 

Když jsme několikrát propočítali celkový výnos z faktur na provoz kabinetu za stávajících podmínek (22,- EUR na člena a 
v případě menšího počtu členů než 20 je to platba 440,- EUR na takový klub) z minulých let a porovnali jsme to s novým návrhem, 
dospěli jsme k ročnímu kabinetnímu deficitu cca 1.690,- EUR. Tedy abych byl přesný, kabinet obdrží v případě schválení nového návrhu 
o cca 1.690,- EUR ročně méně. 

Vycházeje z teze, že není dobrá situace v české a slovenské ekonomice (o ekonomice EU nemluvě), a dále z teze, že chceme 
navyšovat počet členů a nikoli potencionální nově příchozí členy našich klubů zatížit velkými poplatky, jsem přesvědčen, že úsporná 
opatření MUSÍ zavést i kabinet distriktu. Uskromní-li se kabinet v budoucnu a vystačí-li s rozpočtem o cca 1.700 EUR nižším, vychází 
roční kapitační platba do distriktní pokladny na 23,- EUR na každého člena D122 a rok. Je to sice na jedné straně nárůst poplatků o 
1,- EUR, ale na druhé straně to finančně velmi ulehčí život menším klubům. Navíc je celý princip založen na podobné bázi jako celé naše 
mezinárodní lionské hnutí, a sice na solidaritě. V tomto případě na solidaritě velkých a tím i „bohatších“ klubů s těmi menšími (možná i 
chudšími). 

Nejsem zastáncem malých klubů pod 20 členů, ale když vidím, jakých fantastických výsledků některé z nich dosahují, kolik mají  
za rok aktivit a činností, řekl bych, že je načase přistoupit k této úpravě. Poplatek za pořádání kempu mládeže, jakož i poplatek na 
bulletin zůstávají v původní výši i systému placení, jako je tomu již řadu let.  

Výše popsané úpravy jsou promítnuty do nové redakce vyhlášených distriktních stanov, které jsou k dispozici na distriktním 
webu a které by měly být přijaty nadcházejícím konventem. 

Těším se na setkání s delegáty XXI. Konventu Lions Clubs International, D122 v Košicích. 

 
 
 

Radim Dvořák, guvernér distriktu 2012 – 2013 

http://www.lci-d122.org/data/editor/File/ZAKL-DOKUMENTY/lci-d122_stanovydistriktuvyhl20130115_uprava20130423.pdf
http://www.lci-d122.org/data/editor/File/ZAKL-DOKUMENTY/lci-d122_stanovydistriktuvyhl20130115_uprava20130423.pdf

